

ANNEX A

ANNEXE A

No. 2545. CONVENTION RELATING
TO THE STATUS OF REFUGEES.
SIGNED AT GENEVA ON 28 JULY
1951¹

N° 2545. CONVENTION RELATIVE
AU STATUT DES RÉFUGIÉS.
SIGNÉE À GENÈVE LE 28 JUILLET
1951¹

ACCESSION

Instrument deposited on:

28 July 1976

IRAN

(With effect from 26 October 1976.)²

With the following reservations:

[TRANSLATION — TRADUCTION]

1. In all cases where, under the provisions of this Convention, refugees enjoy the most favourable treatment accorded to nationals of a foreign State, the Government of Iran reserves the right not to accord refugees the most favourable treatment accorded to nationals of States with which Iran has concluded regional establishment, customs, economic or political agreements.

2. The Government of Iran considers the stipulations contained in articles 17, 23, 24 and 26 as being recommendations only.

Registered ex officio on 28 July 1976.

ADHÉSION

Instrument déposé le :

28 juillet 1976

IRAN

(Avec effet au 26 octobre 1976.)²

Avec les réserves suivantes :

« 1. Dans tous les cas où conformément aux dispositions de la présente Convention les réfugiés bénéficient du traitement le plus favorable accordé aux ressortissants d'un Etat étranger, le Gouvernement de l'Iran se réserve le droit de ne pas accorder aux réfugiés le traitement le plus favorable accordé aux nationaux des Etats avec lesquels l'Iran a conclu des accords régionaux d'établissement, ou de caractère douanier, économique et politique.

« 2. Le Gouvernement de l'Iran considère uniquement comme recommandations les stipulations figurant aux articles 17, 23, 24 et 26. »

Enregistré d'office le 28 juillet 1976.

¹ United Nations, *Treaty Series*, vol. 189, p. 137; for subsequent actions, see references in Cumulative Indexes Nos. 2 to 11, as well as annex A in volumes 751, 764, 771, 784, 790, 808, 820, 826, 829, 834, 856, 917, 995 and 1015.

² Choosing alternative (b) of article 1B (1). (Supplementary notification received on 27 September 1976.)

¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 189, p. 137; pour les faits ultérieurs, voir les références données dans les Index cumulatifs n°s 2 à 11, ainsi que l'annexe A des volumes 751, 764, 771, 784, 790, 808, 820, 826, 829, 834, 856, 917, 995 et 1015.

² Avec choix de la formule *b* de la section B, alinéa 1, de l'article premier. (Notification complémentaire reçue le 27 septembre 1976.)